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RG.0012.11.2022.KRE 

 

 

PROTOKÓŁ nr 11/2022 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krośnice 

w dniu 11 maja 2022 r. 
 

 

Ad 1. Posiedzenie o godz. 13
00

 otworzył i obrady prowadził Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Andrzej Korzeniowski. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) Przewodniczący stwierdził, że w 

posiedzeniu uczestniczy 5 Radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

W posiedzeniu wzięła udział ponadto insp. Barbara Kusicielek – Pełnomocnik Wójta Gminy Krośnice 

ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Ad 2. Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad (zał. nr 2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z X posiedzenia Komisji w dniu 12 stycznia 2022 r. 

4. Informacja Pełnomocnika Wójta Gminy Krośnice ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych odnośnie dochodów i wydatków z tytułu wydawania zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych. 

5. Sprawy różne. 

6. Zakończenie obrad.  

 

Ad 3. Protokół z X posiedzenia Komisji w dniu 12 stycznia 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4. Insp. Barbara Kusicielek poinformowała, że w 2021 roku z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych (jednorazowych oraz dla sklepów), a także z opłaty od alkoholu w małych butelkach 

(tzw. małpek) do budżetu gminy wpłynęła kwota 183.840,00 zł. Przy okazji wyjaśniła, że 

obowiązującą od 1 stycznia 2021 r. opłatę od małpek muszą płacić przedsiębiorcy, którzy mają 

zezwolenia na hurtowy obrót alkoholem. Dotyczy ona hurtowni, które zaopatrują innego 

przedsiębiorcę, który prowadzi sprzedaż detaliczną alkoholu do spożycia poza miejscem sprzedaży 

(głównie sklepy, stacje benzynowe). Opłaty od małpek nie płacą sprzedawcy alkoholu przeznaczonego 

do spożycia na miejscu (np. w pubach czy restauracjach). Pieniądze z opłaty trafiają w 50% do gmin, a 

w 50% do NFZ na edukację, profilaktykę oraz świadczenia w zakresie opieki psychiatrycznej i 

leczenia uzależnień. Podziału środków dokonuje naczelnik Urzędu Skarbowego. 

P. Barbara Kusicielek omówiła następnie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2021 rok, z którego wynika, że: 

 

 program profilaktyczny realizowany jest poprzez zajęcia sportowe z programem profilaktycznym, 

dofinansowanie wycieczek i warsztatów profilaktycznych dla dzieci i młodzieży ze szkół 

gminnych; 

 na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii w 2021 roku zostały przeznaczone środki w 

kwocie 178.041,50 zł; 

 

https://kadry.infor.pl/tematy/zezwolenia/
https://mojafirma.infor.pl/tematy/sprzedaz/
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 na utrzymanie świetlicy środowiskowej w Wierzchowicach zostały przeznaczone następujące 

środki: 

- 14.473,73 zł na zakup art. chemicznych i papierniczych, zakup biletów wstępu dla dzieci 

podczas wycieczek, zakup drobnego wyposażenia świetlicy (grzejnik, wentylator) oraz zakup 

środków owadobójczych, 

- 5.749,85 zł na zakup energii elektrycznej, wody i gazu, 

- 328,90 zł na abonament radiowo-telewizyjny oraz Internet, 

- 2.400,00 zł na remont świetlicy, 

- 10.375,22 zł na wynagrodzenie pracownika świetlicy; 

 składki ZUS za pracownika świetlicy oraz osób prowadzących zajęcia pozalekcyjne wyniosły 

5.104,63 zł; 

 w ramach profilaktyki prowadzone były zajęcia sportowe z dziećmi i młodzieżą (dla 200 

uczniów), których koszt wyniósł 31.489.86 zł; 

 przeprowadzono warsztaty profilaktyczne dla  trzech gminnych szkół, których koszt wyniósł 

52.140,00 zł; 

 wynagrodzenie członków Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych (która  w 2021 roku obradowała 20 razy) wyniosło 18.362,17 zł; 

 na posiedzenia Komisji zostało zaproszonych 46 osób, z czego zgłosiło się 19 osób. Złożono 7 

wniosków do Sądu Rejonowego w Miliczu o zobowiązanie do podjęcia leczenia odwykowego 

oraz przeprowadzono badania przez biegłych sądowych - koszt wyniósł 8.149,55 zł; 

 do punktu  informacyjno-konsultacyjnego dla osób uzależnionych zgłosiło się 41 osób. Koszt 

utrzymania punktu wyniósł 11.760,00 zł; 

 przeprowadzono szkolenie członków Gminnej Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych dotyczące uzależnień. Koszt szkolenia wyniósł 984,00 zł; 

 zakupiono sprzęt sportowy dla dzieci uczestniczących w zajęciach sportowych z programem 

profilaktycznym za kwotę 11.354,64 zł; 

 zakupiono program profilaktyczny na podstawie diagnozy problemów społecznych na terenie 

gminy Krośnice oraz przeprowadzono szkolenie dla sprzedawców napojów alkoholowych - koszt 

wyniósł 5.368,95 zł.  

Odnosząc się do pytań Radnych P. Kusicielek poinformowała, że w skład Gminnej Komisji ds. 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych (dalej: Komisji) wchodzą: 

- Małgorzata Zaryczańska – Przewodnicząca, 

- Dyrektor GOPS Urszula Korol – Zastępca Przewodniczącej, 

- Barbara Kusicielek – Sekretarz, 

- Dzielnicowy Mariusz Michałowski – Członek, 

- Henryka Malinowska – Członek. 

 

Działania Komisji ukierunkowane są na ograniczenie spożycia napojów alkoholowych, zapobieganie 

powstawaniu nowych problemów alkoholowych oraz zwiększenie zdolności radzenia sobie z 

istniejącymi problemami alkoholowymi. 

Komisja: 

 przyjmuje zgłoszenie o przypadku wystąpienia nadużywania alkoholu; 

 zaprasza na rozmowę osoby, co do których wpłynęło zgłoszenie, pouczając o możliwości 

poddania się leczeniu odwykowemu; 

 w przypadku gdy osoba zaproszona nie godzi się na dobrowolne leczenie, a wstępne czynności 

przeprowadzone w sprawie uzasadniają kontynuację postępowania, osoba kierowana jest na 
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badanie przez biegłych w celu wydania opinii w przedmiocie uzależnienia od alkoholu i 

wskazania rodzaju zakładu odwykowego; 

 przygotowuje dokumentację związaną z postępowaniem sądowym w celu zastosowania 

obowiązku poddania się leczeniu odwykowemu; 

 składa do Sądu Rejonowego w Miliczu wniosek o zobowiązanie do podjęcia leczenia 

odwykowego. 

P. Kusicielek wyjaśniła, że Świetlica Środowiskowa w Wierzchowicach zajmuje jedno pomieszczenie 

w świetlicy wiejskiej, w związku z czym opłaty za media są wspólne. W świetlicy tej w środy 

odbywają się spotkania Klubu AA. Poinformowała również, że na podstawie zawartej umowy niektóre 

warsztaty profilaktyczne są prowadzone przez pracowników CETS w świetlicach wiejskich na terenie 

gminy. P. Kusicielek omówiła także działalność punktu informacyjno-konsultacyjnego dla osób 

uzależnionych, funkcjonującego w jednym z pomieszczeń GOSiR, do którego zgłaszają się zarówno 

osoby uzależnione, jak i członkowie ich rodzin. Coraz częściej do punktu zgłaszają się rodzice, 

których dzieci uzależnione są jednocześnie od narkotyków i od alkoholu.  

Radny Gracjan Witek zauważył, że problem nadużywania alkoholu jest coraz powszechniejszy i 

wnioskował o przeprowadzenie akcji informacyjnej (w postaci plakatów, ulotek lub broszur) dot. 

możliwości uzyskania pomocy terapeuty w punkcie informacyjno-konsultacyjnym. Odnosząc się do 

pytań Radnego Gracjana Witka P. Kusicielek omówiła współpracę Komisji z gminnymi szkołami 

podstawowymi w zakresie organizacji różnego rodzaju warsztatów profilaktycznych, które 

przeprowadzają zewnętrzni specjaliści, zgodnie z zapotrzebowaniem dyrektorów lub pedagogów 

szkolnych. Poinformowała również, że Komisja współpracuje z Gminnym Zespołem 

Interdyscyplinarnym, GOPS oraz Policją, zatem po otrzymaniu zgłoszenia o problemie alkoholowym 

w danej rodzinie podejmuje stosowne działania we współpracy z w/w podmiotami.   

Odnosząc się do pytań Radnego Andrzeja Korzeniowskiego P. Kusicielek wyjaśniła, że o środki na 

organizację zajęć sportowych w ramach profilaktyki przeciwalkoholowej mogą aplikować szkoły, 

stowarzyszenia i inne podmioty prowadzące tego typu zajęcia. Z każdych zajęć prowadzący składają 

sprawozdanie. Poinformowała również o planach uruchomienia w niektórych miejscowościach zajęć 

sportowych dla dzieci i młodzieży podczas wakacji. Na wniosek Radnych Gracjana Witka i Andrzeja 

Korzeniowskiego P. Kusicielek omówiła zasady kontroli punktów sprzedaży alkoholu w gminie oraz 

system leczenia odwykowego w zakładach zamkniętych, co do którego powinno zostać zmienione 

prawo.   

 

Ad 5. Radni zaplanowali kolejne posiedzenie Komisji dot. uchwalenia wniosku o absolutorium dla 

Wójta Gminy Krośnice. Omówili również zasady ujętej w planie pracy na 2022 rok analizy funduszu 

sołeckiego za 2021 rok.  

 

Ad 6. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Andrzej Korzeniowski o godz. 14
20 

zamknął posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

   

  

 
Protokolant      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

          /-/ Olga Skomra               /-/ Andrzej Korzeniowski 


